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Høringssvar fra dagtilbudsbestyrelserne vedr. inddeling af dagtilbud i distrikter

Dagplejen Forældrebestyrelsen i dagplejen har på deres møde den 25/10 2016 drøftet inddeling af dagtilbud i distrikter.
Forældrebestyrelse er kommet frem til, at det er en udmærket løsning med forståelse for, at det er logisk, at Ishøj landsby 
og Torslunde borgerne har fortrinsret til den institution, der ligger i Landsbyen.  

Børnehuset Elverhøj Forældrebestyrelsen ser meget positivt på forslaget Inddeling af dagtilbud i distrikter og ønsker således forslaget 
gennemført af følgende årsager:

a. At have børn i en institution nær bopælen giver stor værdi for forældrene, i det der vil være et stort tidstab ved at 
aflevere børn i institutioner langt væk fra bopælen. Fx vil en familie i Torslunde med børn placeret i distrikt Øst, og 
arbejde i Ballerup, opleve et dagligt tidstab i form af ekstra kørsel på ca. 1 time.

b. Hvis et barn først placeres i et andet distrikt end bopælsdistriktet, ønsker forældrene ofte at flytte barnet til 
bopælsdistriktet, når der er ledigt. Dette giver flere indkøringer og derved flere ”transaktioner” og et større 
ressourcetræk i institutionerne.

Således er der signifikante fordele for både kommune og forældre i form af hhv. færre ”transaktioner” i institutionerne og 
mindre kørselstid for forældrene i kommunen.

Børnehuset Bøgely Forældrebestyrelsen ved Børnehuset Bøgely har flg. kommentarer:
 Der bemærkes, at der kun er et dagtilbud ved den foreslåede opdeling i det distrikt, der hedder vest. 
 Hvis forældre i dette foreslåede distrikt vest, synes at kunne leve med denne linjeføring, er det OK at ændre til de to 

foreslåede pasningsdistrikter.
 Hvis daginstitutionerne inddeles i de foreslåede distrikter, mener forældrebestyrelsen, at de af administrationen 

foreslåede principper skal gælde.

Børnehuset Troldebo Forældrebestyrelsen i Børnehuset Troldebo oplever ikke selv problematikken, men  har forståelse for at transporten for 
særligt forældrene i Ishøj Landsby og Torslunde  kan være lang, hvis de får tildelt dagtilbudsplads til deres børn i den anden 
ende af kommunen. 
Derfor støtter vi op om forslaget.
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Tvillingehuset Tvillingehusets forældrebestyrelse tager Børne- og Undervisningsudvalgets høring vedr. inddeling af dagtilbud i distrikter til 
efterretning.

Børnehuset Ørnebo Bestyrelsen i Børnehuset Ørnebo tager sagen til efterretning og har ikke yderligere kommentarer.

Trækronerne Trækronerne har på bestyrelsesmøde onsdag d. 26/10 2016 behandlet forslagene om delingen af dagtilbuddene i to 
distrikter.
Et øst for Jernbanen København – Ringsted og et distrikt Vest for Jernbanen København – Ringsted.

Er taget til efterretningen.

Regnbuen Forslaget vedrørende indførelse af prøveordning omkring søskendegaranti blev drøftet på møde i Regnbuens bestyrelse 
onsdag den 24. august. Derudover blev forslaget om inddeling af dagtilbud i distrikter behandlet på møde torsdag den 22. 
september. 

De to forslag er tæt relateret, og derfor gives her et samlet høringssvar. 

Høringssvar
Overordnet set er der generel opbakning fra bestyrelsen til, at man som familie har en hvis tryghed, i at familielivet kan 
hænge godt sammen ved at have børn i dagtilbud tæt på ens bopæl eller ved, at man ved flere mindre søskende kan have 
sine børn i samme dagtilbud. Ved garantier, skal man dog altid være opmærksom på, at det som er en fordel for nogle 
familier, kan skabe ulemper for andre, f.eks. ved at man som første gangs forældre IKKE får plads i det foretrukne dagtilbud. 
I sagsfremstillingen vedrørende søskendegaranti, var selve grundlaget for forslaget meget utydeligt. Helt konkret så savnede 
bestyrelsen fakta på, hvor mange søskende der reelt ikke havde fået plads i det dagtilbud, hvor et barn allerede gik, således 
at man kunne få en fornemmelse af, hvor mange familier man forventer at kunne tilgodese med en søskendegaranti?

En anden bekymring var, om en direkte garanti kunne medfører uhensigtsmæssig overnormering i enkelte dagtilbud. Der 
kan være store variationer i årgange med søskendebørn fra det ene dagtilbud til det andet, og det er vigtigt, at en garanti 
ikke vægtes højere end det fysiske miljø for de nuværende børn og personale i det enkelte dagtilbud. Her ser den foreslået 
tekst omkring søskendegarantien ud til at tage hensyn til dette, men da Regnbuen er en opdelt institution, dvs. 
vuggestueafdelingen deler ikke areal med de to børnehaveafdelinger, så er det vigtigt for bestyrelsen, at man fra 
kommunalt perspektiv tager hensyn til dette.

Det var generelt opbakning til inddeling af dagtilbuddet i Ishøj Kommune i de to foreslået distrikter.  
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Femkanten Femkantens bestyrelse tager forslaget til efterretning.

Firkløveren Bestyrelsen i Firkløveren har på møde d. 25/10 kigget på brevet vedr. inddeling af distrikter.
Bestyrelsen forstår ikke helt indholdet i brevet, og hvad der bliver spurgt om, eller hvad konsekvensen er. Men umiddelbart 
forstår bestyrelsen, at kommenen skal deles op, så Ishøj landsby er for sig selv. Dette mener bestyrelsen er en dårlig ide.
På Firkløverens bestyrelses vegne.

Piletræet Piletræets bestyrelse har svært ved at forstå oplægget/tiltaget.  

Bestyrelsen ser umiddelbart forslaget ufleksibelt.


